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Sărbătoare
Sfântul Dumitru, Izvorâtorul de Mir

vineri, 26 octombrie 2018; ora 11.00 Sfânta Liturghie

CONT SPECIAL PENTRU RECONSTRUIREA PALATULUI

EPISCOPIA ROMÂNĂ UNITĂ CU ROMA GRECO-CATOLICĂ DE ORADEA
IBAN: RON – RO31BTRLRONCRT0463151401

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Emanuel Faur, Tudor 
Naom și Octavian Pop în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

Pe tine te rugăm, Sfântă Fecioară Maria de la Lourdes, tămă-
duitoarea bolnavilor, îndreaptă-ți privirea spre toți bolnavii, spre cei 
care sunt acum în pelerinaj la Lourdes sau sunt departe, dar ajung la 
tine prin puterea credinței și a rugăciunii; ai milă de suferințele lor, 
vindecă-i.

Sfântă Fecioară de la Lourdes, te rugăm îndreaptă-ți privirea 
și spre Episcopul nostru Virgil, care este bolnav, vindecă-l, umple-
i inima de iubirea ta de mamă, îndepărtează orice rău trupesc sau 
sufl etesc, redă-i sănătatea. Readu-l, Sfântă Fecioara, în Biserică, în-
tre noi, care, pe drumul vieții, urcând și coborând, avem nevoie de 
Credința sa, de Lumina, Bunătatea, Blândețea și continua sa Dăru-
ire. Te iubim și te rugăm, Sfântă Fecioară de la Lourdes, ajută-l pe 
Preasfi nțitul nostru Virgil. Amin.



Final de Legiune
De ce să nu recunoaștem, cu toții avem un frison de neliniște atunci când ne 

gândim sau vorbim de puterea întunericului. Evanghelia de astăzi descrie teribila 
putere a răului cu amănunte care nu sunt menite să ne liniștească. În primul rând 
numele este legiune, iar o legiune romană de exemplu era formată din aproximativ 
6.000 mii de soldați. Ne putem ușor imagina așadar forța letală a unei asemenea 
formațiuni, cu atât mai mult cu cât se aplică unei realități spirituale: în fața ei, orice 
umană rezistență este spulberată. Evanghelia ne dă ulterioare detalii și ne spune că 
nici lanțurile nu erau capabile să îl țină în frâu pe cel posedat, iar faptul că locuia 
în morminte adaugă un ulterior aspect tenebros. Ajunși la acest punct, cred că sun-
tem cu toții convinși că nu-i de joacă atunci când intrăm pe acest tărâm. Cu toate 
acestea, în evanghelia de astăzi ceva iese din schemă... O asemenea putere, aparent 
de nebiruit, care terorizează un întreg ținut, își pierde toată consistența atunci când 
Isus își pune primul pas pe tărâmul Gadarenilor. Nu e nevoie să spună ceva, nu e 
nevoie să facă ceva, e sufi cientă prezența lui, pentru ca întreaga putere, întreaga 
legiune să se așeze la picioarele Lui, implorând clemență. Oare în ce situație și 
în fața cui, o legiune romană de 6000 de soldați antrenați special pentru luptă, ar 
depune armele instantaneu, toți deodată, fără a schița o minimă rezistență? Ne dăm 
seama cu adevărat ce înseamnă asta? Conștientizăm oare cine este Mântuitorul și 
Prietenul nostru și despre ce putere vorbim?

Evanghelia de astăzi ne invită să ne întoarcem la începutul vocației și 
la misterul botezului nostru, deoarece este momentul în care și noi, la fel ca 
omul posedat, am fost eliberați de puterea întunericului și îmbrăcați cu hainele 
luminii: câți în Cristos v-ați botezat, în Cristos v-ați și îmbrăcat. După acest 
moment, pașii noștri merg pe urmele pașilor Săi și de aceea demonii tremură 
și în fața noastră, fi indcă misterul Nazarineanului este în chip tainic prezent în 
viața ucenicilor săi. Primii ucenici experimentează această putere și se întorc 
bucuroși la Isus mărturisindu-i darul: și diavolii se supun lor în numele lui Cris-
tos. Bineînțeles, asta nu ne permite să ne mândrim sau să fi m indolenți: misterul 
răului rămâne o putere teribilă, pe care o putem învinge doar în Isus Cristos. Fap-
tul că suntem botezați, că suntem creștini este esențial, însă lupta cu cel rău du-
rează întreaga viață și de aceea zi de zi, trebuie să trăim botezul nostru, urmarea 
lui Cristos și renunțarea la cel rău și la faptele lui, altfel devenim vulnerabili.  
 Doar în Cer vom știi cu adevărat de câte ori Dumnezeu ne-a scăpat din 
cursele vrăjmașului și de câte ori Maica Sfântă ne-a acoperit cu mantia ei ocro-
titoare. Domnul ne este pururi aproape, nu ne abandonează niciodată, însă liber-
tatea noastră ne permite să-l primim zi de zi în sufl etul nostru sau să-l alungăm 
precum cei din evanghelie. Cel ce a învins legiunea din ținutul Gherghesenilor, 
are nevoie de acordul nostru zilnic pentru a o învinge pe cea din viața noastră.

PS Claudiu, Episcopul Curiei


